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Begro'ng 
 
De begro'ng voor 2025 hebben we in concept gemaakt en vastgesteld en daarin lukt het ons 
om volgend jaar te blijven investeren in wat voor onze inwoners belangrijk is: extra 
investeringen in de Noordelijke Wijken, het doorzeCen van een eerlijke energietransi'e, meer 
groen en klimaatadapta'e en investeringen in voorzieningen zoals zwembaden. We hebben 
een fonds gemaakt met daarin miljoenen bedoeld voor preven'e en met als doel om eerder 
en betere hulp te bieden aan kinderen en gezinnen. We verhogen de lasten voor inwoners niet 
en het lukt om te sparen voor de grote investeringen die we moeten doen in het 
voorzieningenniveau van de gemeente. Het wordt best las'g om dit op de langere termijn vol 
te houden vanwege het geld dat het Rijk uit het gemeentefonds heeH gehaald, maar door een 
paar ingrepen de komende jaren lukt het voorlopig nog wel. We bereiden ons wel voor op de 
toekomst langs drie lijnen: we kijken welke taken we terug kunnen geven aan het Rijk, we 
inventariseren waar we zouden kunnen bezuinigen en wat de consequen'es daarvan zijn, we 
inventariseren wat verhoging van de lasten ons op kan leveren. 
Volgend jaar gaan we hierover het debat met de gemeenteraad voeren. 
 
Par'cipa'everordening 
 
We hebben een conceptverordening en -beleid gemaakt waarin we alles wat we doen op het 
gebied van par'cipa'e samen hebben gebracht. Het maken van dit beleid hebben we samen 
met allerlei bewonersorganisa'es, ondernemers en andere betrokkenen gemaakt. Het is de 
vervolgstap in het steeds beter organiseren van betrokkenheid van inwoners bij wat we doen 
in de gemeente Groningen. 
 
Nieuwe beheerstrategie 
 
Het totstandkomen van de nieuwe beheerstrategie is een mooi voorbeeld van par'cipa'e in 
de prak'jk. Heel veel Groningers, organisa'es, opbouwwerkers en ondernemers hebben 
meegeholpen aan het stellen van de prioriteiten in de nieuwe beheerstrategie. Het is gelukt 
om voor 2025 en 2026 extra geld te regelen om achterstallig onderhoud van stoepen in te 
lopen. Heel belangrijk voor de toegankelijkheid van onze openbare ruimte. Verder worden 
klimaatadapta'e en biodiversiteit belangrijke waarden bij het beheer en onderhoud van de 
openbare ruimte. Een enorme stap vooruit omdat beheer en onderhoud een belangrijke knop 
is om aan te draaien als het gaat om deze waarden. Dat gaat Groningen echt grote stappen 
vooruithelpen op dit gebied. 
 
Plan water en riolering 
 



We hebben vastgesteld hoe we de komende jaren het geld dat we binnenhalen met de 
rioolheffing gaan inzeCen om ervoor te zorgen dat we klimaatbestendig worden. ARoppelen, 
het aanleggen van wadi’s, allerlei groene maatregelen om regenwater op te vangen en vast te 
houden etc. We zien in Europa hoezeer met name het stedelijk gebied niet is ingericht op de 
gevolgen van klimaatverandering. Het is heel belangrijk om tempo te maken en dat doen we 
ook. Dit thema heeH hoge prioriteit dus we hebben de personele inzet uitgebreid. Verder gaan 
we uitzoeken hoe de rioolheffing progressiever kunnen maken en beter passend bij het 
principe ‘de veroorzaker betaalt’. 


